
 

 

 

Fotovoltaika v objektu čp. 26 Záměl 
Tento projekt je spolufinancován Modernizačním 

fondem na základě rozhodnutí ministra životního 

prostředí. 

Předmětem podpory je instalace fotovoltaického 

systému včetně akumulace v objektu čp. 26 v 

obci Záměl. Realizací projektu dojde ke zvýšení 

využití obnovitelných zdrojů energie v budově v 

budově (napájení veřejného osvětlení a provoz 

tepelného čerpadla v budově). 

Celkové způsobilé výdaje: 1 139 302,12 Kč 

Příspěvek Modernizačního fondu: 851 715,32 Kč 

Příspěvek žadatele: 287 586,80 Kč 

Termín realizace projektu: 08/2023 - 11/2023 
 

 

Nadační fond ŠKODA AUTO s názvem Štěrkový 

záhon před komunitním centrem v Záměli 
Dárce daruje obci Záměl peněžní prostředky ve výši 63 

600 Kč za účelem realizace projektu s názvem "Štěrkový 

záhon před komunitním centrem v Záměli" 
 

 

 

Rekontrukce střechy technického zázemí komunitního centra 

 

Díky dotaci Královéhradeckého kraje 407 000,- Kč 

dojde k opravě střechy bývalého chléva, který bude 

sloužit jako technické zázemí komunitního centra. 

Celkové náklady projektu - 1 054 885,- Kč. 
 

 

Výsadba dřevin v obci Záměl od 

agentury ochrany přírody a krajiny ČR 
 

Díky projektu agentury ochrany životního prostředí došlo k výsadbě 

ovocných stromů podél obecní cesty nad kamenictvím TEKAM k lesu z 

dotačního titulu Z1512 Národní plán obnovy - komponenta 2.9. Podpora 

obnovy přirozených funkcí krajiny–AOPI. Celkové náklady: 152 810,90 Kč. 
 

 

 

Zpravodaj obce Záměl 

Povoleno: MK ČR E 11920 

Vydavatel: OÚ Záměl, 

517 43 Potštejn 

Šéfredaktor: Pavlína Pleslová 

Technická příprava: Pavlína Pleslová 

Za obsah a pravdivost, či věcnou správnost 

otištěných článků odpovídá autor článku pod ním uvedený 

 

 

 

 

 

Přejeme Vám vše, 

co se špatně balí, to jest klid, 

pohodu a zdraví. 

Hezké prožití večera splněných 

přání, svátků vánočních a 

vše nejlepší v novém roce přeje 
 

Obec Záměl  
 

 

 
OZNÁMENÍ 

 
Prodej mléka v areálu kravína v Záměli (Farma Tichý Záměl) 

Každý den od 8:00–8.30 hod.Odpoledne od 18:00–18:30 hod. Cena: 20 Kč/l 
Masérské, rekondiční a regenerační služby nabízí Jana Červinková na 

tel.: 731 862 220 

Roman Plesl se zabývá servisem a opravami benzínových motorových pil 

a křovinořezů, včetně broušení řetězů na tel.: 774 866 877 

09. 12. 2023 Předvánoční posezení důchodců od 14:00 hod. v Penzionu 

11. 12. 2023 Kurz první pomoci od 8:30 hod. Národní dům Rychnov/Kn. 

13. - 23. 12. 

2023 

Penzion Orlice Záměl Vás zve na prodejní výstavu vánoční 

dekorace od 15:00 – 20:00 hod. 

15. – 17. 12. 

2023 

Penzion Orlice Záměl Vás srdečně zve na zvěřinové hody od 

11:00 – 20:00 hod. (kance, muflona, srnce, zajíce, kachny .... 

16.12.2023 Poslední leč od 20:00 hod. v hotelu Slavia v Potštejně 
Od 20. 12. 2023 

do 3.1.2024 
Obecní úřad a knihovna bude uzavřena. 

23. 12. 2023 Sběrný dvůr uzavřen 

24. 12. 2023 Betlémské světlo a živý betlém 

30. 12. 2023 Sběrný dvůr otevřen od 10:00 hod. do 11:00 hod. 

01. 01. 2024 Turistický výšlap na Velešov. Společný odchod ve 13:00 

hod. od školy. Děti musí mít doprovod dospělé osoby. 

06. 01. 2024 Tříkrálová sbírka 

 

MUDr. Iva Moravcová (Středisko Potštejn je v rekonstrukci. 

Doktorka ordinuje v budově obecního úřadu v místnosti bývalé 

pošty) tel. 494 546 504 

MUDr. Ilona Sedlmajerová (středisko Doudleby) tel.: 494 383 095 

 

Pálení se musí hlásit na tel. 950 520 100 nebo na stránkách 

odesláním formuláře http://paleni.hzshk.cz/ 

 

Máme nové dopravní značení obce Záměl od autobusových zastávek u rybníka 

po obec Potštejn. O toto značení požádal občan Záměle J. K. na Krajském 

úřadě a bylo mu vyhověno. 
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Usnesení č. 8/ 2023 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 15. 05. 2022 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

4.  ZOl bere na vědomí Zprávu o činnosti obce. 

1.  Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: M, Kaplanovou Sčítáním hlasů 

určuji: L. Kapuciána  Ověřovateli zápisu určuji: Ing. M. Šklíbu a Ing. M. 

Rozkota CSc. 

8. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 4 / 2023 / viz příloha 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 5 a 6): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 8 / 2023 

5. ZO schvaluje Smlouvu mezi objednatelem Obcí Záměl, Záměl 158 a 

zhotovitelem Ing. Davidem Plíštilem. Ph.D., Ořechová 3336, 276 01 Mělník, 

IČO: 66992354, DIČ: CZ7611200432. Předmětem této smlouvy je zpracování 

žádosti o dotaci a administrace spojená s přípravou projektu k podání žádosti o 

dotaci na akci,, Fotovoltaika v objektu OÚ č.p. 158 Záměl“. 

6. ZO je předloženo ke schválení pro starostu provádění rozpočtového opatření 

na projekt Čistička v obci Záměl. 

7. ZO schvaluje Návrh na zaplacení kapely Plazma, která vystoupí na oslavách 

na hřišti pod Markem z obecních prostředků. Výdaje s tím spojené jsou 25 

000,-Kč. 

Usnesení č. 9/ 2023 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 19. 06. 2023 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 

ZO (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

4. ZO bere na vědomí Zprávu o činnosti obce. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: M. Kaplanovou. Sčítáním hlasů 

určuji: L. Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a Ing. 

Miroslava Rozkota CSc. 

14. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 5 / 2023 / viz příloha 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 5, 6, 7, 8 a 13): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 9/ 2023 

5. ZO schvaluje doporučení komise ve výběrovém řízení na veřejnou zakázku: 

„Fotovoltaika v objektu č.p. 26 Záměl“. Komise doporučuje zadavateli vybrat 

za dodavatele veřejné zakázky uchazeče Pavel Zářecký, 517 41 Lhoty u 

Potštejna 29, IČO: 45590753, nabídková cena: 895 664,- Kč, který podal v 

předmětném výběrovém řízení nejvýhodnější nabídku, a uzavřít s ním smlouvu 

na realizaci zakázky za celkovou nabídkovou cenu 895 664,- Kč. 

6. ZO schvaluje předloženou Smlouvu o výpůjčce mezi Správou silnic 

Královéhradeckého kraje, Na Okrouhlíku 1371/30, Pražské Předměstí, 500 02 

Hradec Králové, zastoupená Mgr. Petrem Kašparem-ředitelem organizace, 

IČO: 70947996, DIČ: CZ 70947996, jako Půjčitel na straně jedné a 

investorem: Obcí Záměl, Záměl 158, zastoupená Josefem Novotným-starostou 
 

  

Čchi-kungové cvičení Orel v hnízdě – cvičení pro posílení vitality a zdraví 

vhodné od 15 do 100 let. 

Podle vašeho zájmu bychom vybrali vhodný den, čas a případně i místo (v 

Komunitním centru, v ZŠ nebo v knihovně…). 

Těšíme se na shledanou s vámi a přejeme vám krásné Vánoce. 

Najdete nás při cyklostezce na Doudleby v Kašparově statku, č.p. 51. 

Petra Formánková (731 572 619, petra@sdruzenipslav.cz) 

a Jana Fajfrová (777 309 803, jana@sdruzenisplav.cz) 
 

 

Svoz popelnic, kontejnerů a 

BIO odpadů 

Poplatky na rok 2024  
     Poplatky na rok 2024 jsou splatné od 1. 1. 2024 do 31. 3. 2024.  Důvodem 
je rozdávání známek na popelnice při platbě. Známky na nádoby mají roční 
platnost a řeší svoz popelnic zaběhlým způsobem. Pokud v dubnu nebude 
popelnice označena známkou, nebude vyvezena. Termín je neměnný!!! Z 
tohoto důvodu je nutné mít uhrazeny poplatky do konce března. Poplatek je 
stanoven na 800 Kč rok/osoba nebo rekreační objekt. 
 

Poplatek za TDO (odpad): 

- s trvalým pobytem v Záměli 

- rekreační objekt 

- děti do 5 let a důchodci nad 80 let 

 

800,- Kč rok/osoba 

800,- Kč rok/rekreační objekt 

400,- Kč rok/osoba 
Poplatek za PSA: 

- za prvního psa 

- za druhého psa 

 

100,- Kč 

150,- Kč  
Nájemné vypočítané podle m2 dle smlouvy 

 

     Pokud máte zájem poplatek hradit bezhotovostně, prosíme o úhradu za 

všechny členy Vaší rodiny na č.ú.1240109309/0800. Při platbě je důležité 

uvádět variabilní symbol = číslo popisné. 
 

Svoz popelnic a kontejnerů na rok 2024: 
 

Svoz popelnic: svozový den pátek 1x za 14 dní 26x/rok (první svoz12.1.2024) 

2,4,6,8,10,12,14,16,18,20,22,24,26,28,30,32,34,36,38,40,42,44,46,48,50,52 
 

Svoz plastů a nápojových kartonů (tetrapaků) a papíru 2024: 

dle potřeby sváží si obec sama 
 

Svoz skla (bílé a barevné): 4x / ročně svozový den středa: 2, 15, 28, 41 
 

Svoz BIO popelnic: svozový den pondělí (první svoz 15. 4. 2024) 

O Velikonočním pondělí 1.4.2024 se BIO popelnice nepojedou. 

Týden: 14,16,18,20,22,24,26,28,30,32,34,36,38,40,42,44,46,48 

Popelnice vystaveny od 7:00 do 18:00 hod. V letních měs. od 1.4. do 30.11. 
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Ocenění a soutěže 

     V červnu se naše Komunitní centrum a Zahrada Dobromysl zúčastnily 

soutěže Zelená obec, kterou pořádala ČSOB. Přístup obce, pana starosty i 

činnost v komunitním centru a na Zahradě Dobromysl porotu natolik zaujaly, 

že jsme získali hned dvě ceny. V kategorii obcí do 1000 obyvatel třetí místo a 

první a jediné místo v kategorii Sociální počin roku. Cenu jsme spolu s panem 

starostou jeli převzít přímo do centrály ČSOB v Praze a byl to opravdu 

slavnostní okamžik. 
Video medailonek: https://www.csob.cz/zelena-obec-roku 

     V říjnu jsme byli oceněni jako vítězové v kategorii Inovativní projekt v 

soutěži „Buďte inspirací“, kterou vyhlásil Chytrý region – Královéhradecký 

kraj a CIRI – centrum investic, rozvoje a inovací. Soutěže se v naší kategorii 

zúčastnilo 10 soutěžících z celého královéhradeckého kraje. 

Video medailonek: https://youtu.be/A-9p0Pu2auc?si=vB88PQ2rT4zK8zcv 
 

Bistro u Vážky 

O víkendech a o prázdninách až do října fungovalo Bistro u Vážky. Díky tomu 

jste mohli svlažit svá hrdla při vašich výletech nebo si tu dát dobrou kávu. 

Uskutečnilo se zde několik kytarových večerů a také jedinečná přednáška Jana 

Tondy Půlpána, který se účastnil letošní Expedice Monoxylon IV. Vyprávění o 

jejich plavbě mezi 18 ostrovy v pravěkém člunu z jednoho kusu kmene bylo 

opravdu úžasné. 
 

Akce v novém roce: 

Sousedská tvořivá setkání – obvykle v prvním týdnu v měsíci (4.1., 5.2. a 

4.3.) od 16:00 do 18:00h. Témata ještě upřesníme. 

Úterní tvoření v komunitním centru – pravidelně, každý druhý týden v 

měsíci v úterý (9.1., 13.2., 12.3.) připravíme nějakou tvořivou aktivitu. 

Průběžně od 9:00 do 17:00, dle vašich časových možností, si můžete přijít 

vyzkoušet něco vyrobit. Aktuálně vždy vše zveřejníme na FB stránkách. 

Workshopy Přírodního zahradničení – pravidelně, každý třetí týden v měsíci 

ve čtvrtek odpoledne (18.1., 22.2., 21.3.) od 16:00 do 18:00h. V zimě se 

budeme věnovat teorii, přednáškám a společným zahradnickým debatám. Zjara 

už budeme chystat sadbu. 

Další možná nabídka (Pokud máte zájem, pište nebo volejte k nám do KC) 

Školní procvičování – společné i individuální doučování dětí z prvního stupně 

ZŠ formou odpoledního kroužku. 

Anglická konverzace – jednoduché povídání v angličtině na nejrůznější 

témata pro nás, kdo nechceme všechno zapomenout. 

Cestovatelský klub – zajímáte se o svět kolem vás? Přírodu, historii, zajímavá 

místa? Rádi cestujete nebo o cestách čtete, posloucháte, povídáte? Tak se 

pojďme společně scházet, sdílet zážitky i zkušenosti, inspirovat se filmy, 

knihami i poslechem CD a od jara třeba podnikat i vycházky do okolí se 

zajímavými průvodci. 
 

 

 

obce, jako Vypůjčitel na straně druhé. Předmět výpůjčky: Půjčitel přenechává 

za účelem stavby chodníku podél krajské silnice III/3167 (8,430-8,540), včetně 

následně vyvolaných investic, realizovaných v rámci této stavby. Vypůjčiteli - 

obci Záměl do bezplatného dočasného užívání části pozemkových parcel 

uvedených v čl. 1 této smlouvy. 

7. ZO schvaluje předloženou cenovou nabídku na projektovou dokumentaci na 

akci: „Chodník podél silnice I/14, Záměl “. Zhotovitel nabídky: Radek Prudič, 

DiS., Projekce dopravních staveb, Bošín 30, 565 01 Choceň, IČ: 06408044. 

Celková cena je 172 800,- Kč. 

8. ZO schvaluje předloženou Smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního fondu 

Královéhradeckého kraje č. 23POVU1-0004 mezi Královéhradeckým krajem, 

Pivovarské náměstí 1245, 500 03 Hradec Králové, IČO: 70889546, zástupce: 

Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje a Obcí Záměl, Záměl 

158 zástupce: Josef Novotný, starosta. Předmětem smlouvy je poskytnutí 

účelové investiční dotace z dotačního fondu poskytovatele na financování 

výdajů vynaložených na realizaci projektu s názvem „Rekonstrukce 

havarijního stavu střechy technického zázemí komunitního centra“, 

evidovaného pod číslem 23POVU1-0004, (dále jen „projekt“). Dotace je 

určena na účel: Občanská vybavenost, veřejná prostranství a infrastruktura. 

Příjemci je poskytována investiční dotace ve výši 407 000,-Kč. 

9. ZO pověřuje starostu podpisem Smlouvy o poskytnutí dotace z dotačního 

fondu Královéhradeckého kraje č. 23POVU1-0004 mezi Královéhradeckým 

krajem, Pivovarské náměstí 1245, 500 03 Hradec Králové, IČO: 70889546, 

zástupce: Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje a Obcí 

Záměl, Záměl 158 zástupce: Josef Novotný, starosta. 

Předmětem smlouvy je poskytnutí účelové investiční dotace z dotačního fondu 

poskytovatele na financování výdajů vynaložených na realizaci projektu s 

názvem „Rekonstrukce havarijního stavu střechy technického zázemí 

komunitního centra“, evidovaného pod číslem 23POVU1-0004, (dále jen 

„projekt“). Dotace je určena na účel: Občanská vybavenost, veřejná 

prostranství a infrastruktura. Příjemci je poskytována investiční dotace ve výši 

407 000,-Kč. 

10. ZO schvaluje předložený dokument k Zajištění některých povinností obce 

plynoucích ze zákona o požární ochraně. Dokument je součástí dokumentace 

požární ochrany, kterou je třeba vést podle § 29 odst. 1 písm. i) zákona č. 

133/1985 Sb., o požární ochraně, ve znění pozdějších předpisů. 

11. ZO schvaluje předloženou žádost paní Evy Klecandrové, ředitelky školy o 

souhlas s převodem hospodářského výsledku organizace Základní škola a 

Mateřská škola, Záměl, za rok 2022 ve výši 33 851,98 Kč do rezervního fondu. 

12. ZO pověřuje pana Ing. Miroslava Rozkota, CSc., jako předsedu komise, 

pana Josefa Novotného jako člena komise a pana Ing. Martina Šklíbu jako 

člena komise kontrolou příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Záměl. Kontrola 

bude provedena dne 26. 06. 2023 v 16:00 hod. 
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13. Zastupitelstvo obce Záměl schvaluje žádost na koupi stánku od vlastníka 

paní Simony Hyklové, Rybářská 114, 517 41 Kostelec nad Orlicí. Stánek je 

umístěn na pozemku komunitního centra, Záměl č.p. 51. Cena dle domluvy s 

vlastníkem činí 35 000,-Kč. 
 

Usnesení č. 10/ 2023 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 21. 08. 2023 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 

ZO (dále ZO) bere na vědomí: 

3.  ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

4. ZO bere na vědomí Zprávu o činnosti obce. 

1.Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: L. Kapuciána, Sčítáním hlasů určuji: 

J. Sršňe. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. M. Šklíbu a Ing. M. Rozkota CSc. 

8. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 11 / 2023 / viz příloha 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu smluv (bod 5, 6, 7 a 9): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 10 / 2023 

5. ZO schvaluje pronájem stánku u Vážky ve dvoře Kašparova statku, který je 

ve vlastnictví obce Záměl panu Josefovi Mikuleckému, Dukelská 169, 

Doudleby nad Orlicí, 517 42. Cena za pronájem činí 1000,-Kč za rok s tím, že 

nájemce hradí energie dle cen obce a dle odečtu elektroměru. 

6. ZO schvaluje žádost pana Milana Hýbla, Záměl 115 na pronájem části 

pozemku parc.č. 317/1 související s jejich pozemkem v pronájmu. Cena je 1,-

Kč za 1m2, celkem 100,-Kč za jeden rok. 

7. ZO schvaluje pronájem části budovy č.p. 26 horní patro mlýna, stavební 

parcela 43v kú Záměl panu V. Ž., Záměl 106, IČO: 05844436. Nájemné za rok 

činí 5000,-Kč 

8. ZO schvaluje žádost paní ředitelky školy Evy Klecandrové o povolení 

výjimky z nejvyššího počtu dětí v MŠ. 

9. ZO schvaluje nabídku aukčního portálu na uzavření smlouvy se společností 

VEMEX ENERGIE a.s., Vršovická 1525/1d, Vršovice, 101 00 Praha 10, IČ: 

01487507 na dodávky el. energie pro Obec Záměl. Smlouva je uzavřená s 

platností na jeden rok 

10. ZO schvaluje předloženou žádost paní Kateřiny Markové, Záměl 181, o 

prodloužení nočního klidu z důvodu konání oslavy narozenin, která proběhne 

dne 9. 9. 2023 na hřišti pod Markem. 
 

Usnesení č. 11/ 2023 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 16. 10. 2023 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 

ZO (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

4. ZO bere na vědomí Zprávu o činnosti obce. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: M. Kaplanovou                                    

Sčítáním hlasů určuji: L. Kapuciána, Ověřovateli zápisu určuji: Ing. M. Šklíbu 

a Ing. M. Rozkota CSc. 

7. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č.11, 12, 13 / 2023 / viz příloha 
 

  

Další akce v komunitním centru 

     Od září znovu pokračoval kurz Výchova dětí s Martinem Vlasákem. Od 

jara se tedy uskutečnilo celkem 10 setkání, na kterých rodiče získali cenné rady 

a postřehy. V červnu proběhl kurz První pomoc v praxi se zdravotní 

záchranářkou Věrou Müllerovou a v listopadu kurz První pomoc dětem. V 

červnu jsme v rámci Dne otevřených dveří přivítali ochotnicko-čtenářskou 

besedu Orlice s nádhernou pohádkou O víle Matyldě a vdovci Oldřichovi. 

Bavily se děti, ale i dospělí! 

V říjnu proběhla beseda Finanční podpora státu a jak se v ní orientovat. 

Škoda, že nepřišlo víc účastníků. Orientovat se v dávkách státní sociální 

podpory není jednoduché a přednáška mnohé osvětlila. Na konci listopadu také 

proběhne pěvecký workshop U sebe – setkání nejen s lidovou písní. 
     Všechny naše akce jsou pro účastníky zdarma a jsou spolufinancovány z 

evropského projektu Sdružení SPLAV – Komunitní aktivity I. Sledujte naše 

facebookové stránky a obecní vývěsky a někdy se zastavte, rádi vás uvidíme. 

Zahrada Dobromysl – přírodní zahrada Sdružení SPLAV, z.s. 

     Na zahradu k nám pravidelně každý čtvrtek přijíždějí klienti z Oblastní 

charity v Rychnově nad Kněžnou a také klienti z Ústavu sociální péče pro 

mládež v Kvasinách. Věnujeme se společně práci na zahradě a jejich pomoc je 

opravdu významná. Založili jsme několik instantních záhonů, dosypáváme 

kompost do vyvýšených záhonů, vozíme koňský hnůj, sbíráme ovoce a 

sklízíme zeleninu i bylinky. V zimních měsících se budeme věnovat 

zpracovávání produktů a tvořivým činnostem. V červnu, v létě i v září Zahradu 

Dobromysl navštívilo několik dětských i dospěláckých kolektivů a skupin a 

absolvovaly různé programy v přírodní zahradě. 
 

Workshopy Přírodního zahradničení a Štěrkový záhon před komunitním 

centrem. Každý měsíc, a to i včetně prázdnin, se scházíme vždy ve čtvrtek od 

16:00 do 18:00h a věnujeme se společně přírodnímu zahradničení. Od jara 

jsme se věnovali tvoření štěrkového záhonu s hmyzím hotelem před 

komunitním centrem. Díky grantové podpoře Nadačního fondu Škoda Auto se 

nám podařilo vybudovat nádherný štěrkový záhon s kamennými zídkami z 

místního pískovce a velký ukázkový hmyzí hotel s informační tabulí. Na celé 

akci se postupně podíleli účastníci pravidelného zahradnického workshopu 

Přírodní zahradničení (průměrně 6-11 osob), odborný pracovník z místního 

kamenictví, techničtí pracovníci obce, místní truhlář a klienti z Ústavu sociální 

péče pro mládež v Kvasinách a z Oblastní charity v Rychnově nad Kněžnou v 

rámci zahradně terapeutických setkání v Zahradě Dobromysl. Děti z místní 

základní školy nám pomohly vyplnit hmyzí hotel vhodným materiálem a v 

rámci tohoto setkání proběhlo i povídání na téma hmyzích opylovačů. 

     Firma TEKAM Záměl jako sponzorský dar věnovala dopravu veškerého 

materiálu a manipulaci a transport pískovcových žlabů z chléva na místo v 

záhoně, a také veškerou práci mistra kameníka. Díky tomuto štědrému daru 

mohl záhon vzniknout v takovéto prvotřídní kvalitě. 
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Přehled plánovaných akcí v roce 2024 

06. 01. 2024 Tříkrálová sbírka 

leden,únor Beseda s promítáním 

25. a 26. 03. Velikonoční výstava 

01. 05. 2024 Putování ke studánkám 

11. 05. 2024 Pochod přes tři hrady – kontrola  - Floriánkova stezka – 

soutěže a program  pro děti 

červen Výstava tématická 

prázdniny Promenáda v kloboucích 

28. 09. 2024 Svátek Sv. Václava pečení nejen chleba 

27. 10. 2024 Lampiónový průvod 

05. 12. 2024 Čertovské rojení 

24. 12. 2024 Betlémské světlo a živý betlém 

 Výstava betlémů 

celý rok Záchrana památky - brigády 

Srdečně zveme na uvedené akce. Změna programu vyhrazena. 
Za spolek sepsala Marie Červinková - podrobnější informace na www.mavlast.eu 

 
 

 

  
 

Swap ve stodole 

     Od 16.května do konce listopadu probíhal v naší stodole oblíbený SWAP – 

neboli výměna věcí. Rukama nám prošlo neskutečné množství darovaného 

oblečení, obuvi, hraček, knížek i věcí do domácnosti.  Jsme rádi, že se do akce 

zapojilo tolik lidí. Naučili se věci přivážet a darovat, ale také si vybírat a 

odvézt. Věci, které by se jinak vyhodily, tak mohou ještě posloužit a někomu 

dál dělat radost. Všem, kteří se do SWAPu zapojili, patří pochvala i za 

snižování osobní ekologické stopy. Další kolo SWAPu ve stodole opět 

otevřeme na jaře, až nám to počasí dovolí (v dubnu nebo v květnu). 
 

Sousedská tvořivá setkání 

     V červnu jsme se sešly s paní Monikou Kopsovou a učily se šít na strojích. 

Každá jsme si vytvořila vlastní utěrku a připravila si látku na ušití tašky. V 

budoucnu setkání určitě ještě zopakujeme. V říjnu jsme s paní Myšákovou 

vyráběli domácí sýry a jogurty z mléka z místní farmy. V listopadu jsme se 

naučili upéct kváskový chléb a také jsme si vyzkoušeli krekry z kvásku. 

Každý účastník odcházel s vlastním kváskem domů. Metody jsou to 

jednoduché a výsledkem jsou skvělé a zdravé domácí potraviny. V prosinci se 

dozvíme, jak si vyrábět kvašenou zeleninu. 
 

 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu smluv (bod 5): 

2.  Zastupitelstvo obce Záměl schvaluje Program jednání č. 11 / 2023 

5. Zastupitelstvo obce Záměl schvaluje, že komise provedla hodnocení nabídek 

a bylo konstatováno, že nabídku předložili tři uchazeči. Základním kritériem 

pro hodnocení zakázky je nabídková cena. Nejvhodnější nabídku předložila dle 

názoru komise Firma Kamil Matějka, Rájec 22, Borovnice 517 41, IČ: 

27521711, DIČ: CZ27521711. Její nabídka splňovala všechny podmínky 

zadavatele a nabízená cena byla nejnižší. 
 

Usnesení č. 12/ 2023 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 20. 11. 2023 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 

ZO (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 

4. ZO bere na vědomí Zprávu o činnosti obce. 

1. Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: M. Kaplanovou. Sčítáním hlasů 

určuji: L. Kapuciána, Ověřovateli zápisu určuji: Ing. M. Šklíbu a Ing. M. 

Rozkota CSc. 

8. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 14 / 2023 / viz příloha 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu smluv (bod 13 a 15): 

2.  ZO schvaluje Program jednání č. 12 / 2023 

5. ZO schvaluje předložený Návrh rozpočtu příspěvkové organizace ZŠ a MŠ 

Záměl na rok 2024. 

6. ZO schvaluje předložený Návrh střednědobého rozpočtového výhledu 

příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Záměl na roky 2025-2027. 

7. ZO schvaluje předložený Návrh rozpočtu obce Záměl na rok 2024. 

8. ZO schvaluje předložený Návrh střednědobého rozpočtového výhledu obce 

Záměl na roky 2025-2027. 

9. ZO schvaluje předloženou Obecně závaznou vyhlášku obce Záměl o 

místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Tato vyhláška 

stanovuje obecní systém odpadového hospodářství na území obce Záměl. 

10. ZO schvaluje předloženou Obecně závazná vyhláška obce Záměl o místním 

poplatku ze psů. Tato vyhláška stanovuje obecní systém o místním poplatku ze 

psů. 

11. ZO schvaluje předloženou Obecně závazná vyhláška obce Záměl o místním 

poplatku z pobytu. Tato vyhláška stanovuje obecní systém o místním poplatku 

z pobytu. 

12. ZO schvaluje předloženou Obecně závazná vyhláška obce Záměl o místním 

poplatku za užívání veřejného prostranství. Tato vyhláška stanovuje obecní 

systém za užívání veřejného prostranství. 

13. ZO schvaluje předloženou Žádost občanského sdružení „ Má vlast- můj 

domov z.s.,“ o finanční příspěvek na režii, provoz ve výši 10 000,-Kč. 

14. ZO schvaluje inventurní komisi ve složení: předsedkyně - Milena 

Kaplanová, členky - Štěpánka Slezáková a Jana Červinková. 
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Vážení spoluobčané, milí Záměláci, 
Nejprve bych Vás chtěl seznámit s projekty realizovanými v toto roce 

1) Fotovoltaika pro č.p. 26. díky dotaci z OPŽP jsme realizovali výstavbu 

fotovoltaické elektrárny a bateriové úložiště pro areál bývalého ZMD. 

Postavena je zde elektrárna o výkonu 20 kW a také úložiště o stejném výkonu. 

Uznatelné náklady projektu činily 1 139 302,12 Kč a dotace bude činit 851 

715,32 Kč. Stavbu realizoval Pavel Zářecký. 

2) Dalším projektem byla rekonstrukce střechy v komunitním centru 

celkové náklady projektu činí 1 054 885,- Kč dotace jsou 407 000,-Kč z 

Královéhradeckého kraje a 400 000,- Kč se SIF. Rekonstrukci realizuje firma 

Střechy Matějka Rájec. 
3) Dalším velkým projektem byl přesun ČOV z nové zástavby a výměna 

technologie ČOV u Myšákových. Jednalo se o velmi složitou stavbu, při které  

firma Voda CZ demontovala ČOV v nové zástavbě, upravila ji a následně 

přemístila k Myšákovým. Zde musela sundat střechu stávající ČOV, vybourat 

starou technologii, namontovat novou a  následně střechu vrátit. Celkové 

náklady projektu 1 027 000,-Kč. Projekt byl realizován pouze ze zdrojů obce. 
4) Osvětlení nová zástavba a doplnění míst osvětlení po obci. Tento projekt 

byl realizován firmami Votroubek a Pavel Zářecký. Při rekonstrukci vedení 

ČEZ v obci jsme domluvili možnost překladu kabeláží s vedením ČEZ. Díky 

tomu firma Votroubek položila v částech obce, kde probíhala rekonstrukce 

vedení (někde horní po sloupech a někde zemní vedení). Celkem bylo položeno 

cca 500m zemního vedení a 1000m vedení horního.  Celkové náklady činily 

800 000,- Kč. Následně firma Pavel Zářecký provedla výstavbu sloupů a 

instalovala led osvětlení Philips Luma. Bylo postaveno 20 sloupů v nové 

zástavbě a 3 sloupy po obci. Další dvě místa byla doplněna na sloupy ČEZ. 

Tato stavba stála 800 000,-Kč. Tyto projekty hradila obec ze svých zdrojů. 
5) Díky dotaci Agentury ochrany přírody se podařila vysázet alej ovocných 

stromů podél cesty nad kamenictvím k lesu. Celkové náklady projektu činí 

152 810,90 Kč. Součástí projektu je také následná péče o stromy. Dotace na 

výsadbu je ve výši 100%. 
6) Projekty, na kterých se podíleli zaměstnanci obce a brigádníci. 
- Oprava WC a a střechy nad zázemím hasičů na hřišti pod Markem. 

Provedli jsme kompletní opravu WC (střecha, elektroinstalace, podlahy a 

venkovní obklad z palubek z Retextilu.) 
- Oprava střechy nad zázemím pro hasiče na hřišti pod Markem ( sundání 

lepenky, výměna prken, položení trapézového plechu a oplechování). Celkové 

náklady těchto dvou projektů činí cca 300 000,-Kč. Velkou práci odpracovali 

zaměstnanci obce. 
- Oprava hřiště u Vagónu (výměna plotu - nově také z Retextilu, výměna 

basketbalového koše, síťky na malé branky a nátěr plotů) Celkové náklady 

činily 100 000,-Kč. 
 

 

 

  

Z kulturních akcí se letos ještě v Hostinci u Karla IV.  uskuteční: 

5. prosince 2023 od 17 do 18 hodin 

 Čertovské rojení s pekelnou školní výukou. 

 Malí čertíci jsou očekáváni k zapsání osobně  ministrem čertovského 

školství. 
 

24. prosince 2023 -  Štědrý den od 10 do 11 hodin 

    - Živý betlém s rozdáváním Betlémského světla a výstavou nejen betlémů. 

Pro správnou atmosféru hledáme co nejvíce andělů, andílků a andělíčků, každý 

takový obdrží odměnu. Přijďte s námi oslavit sváteční  hodinku  za zvuků 

koled a vánoční atmosféry do Hostince u Karla IV. 
     Letos jsme opět od ÚP měli na několik měsíců na částečný pracovní úvazek 

dvě ženy. Dále se spoléháme jen na odvedenou práci našich členů a případných 

brigádníků z řad veřejnosti. Za veškerou pomoc s chodem našeho spolku patří 

všem, kteří přidali ruku k dílu velké poděkování. 
     Prosíme zájemce z řad dětí i dospělých, kteří by nám chtěli pomoci s 

Tříkrálovou sbírkou, aby se ozvali na telefon nebo osobně u paní Trejtnarové 

nebo Červinkové Marie. Naše krásná vesnička se rozrůstá o další ulici a proto 

sháníme další partu do skupinek. 

     V plánu z kraje roku 2024 máme pořádání besedy. Konala by se v budově 

OÚ. Pan starosta přislíbil prostory pro tyto účely poskytnout. 

     Avizovaný zájezd na představení pro děti s výletem do Prahy se pro 

nezájem veřejnosti nekonal.  Nakonec jsme si ho udělali v rodinném kruhu. 

     Děkujeme všem, kteří nás chodíte podporovat. Poděkování patří 

zastupitelům obce Záměl za finanční podporu na chod spolku v letošním roce a 

pochopitelně všem dalším sponzorům – TERCIE – ovoce pro děti, pivovar 

CLOOK, p. Daňsa, pan Grulich a brigádníkům. Děkujeme 
 

Přejeme Vám sousedům požehnané svátky vánoční a šťastný nový rok 

 

 

… Anděla máme každý svého a naděje má z 

buku křídla a srdce z dřeva lipového ... 

tímto veršem Jana Skácela 

vzpomínáme na pana Doležala 

Smutná zpráva o úmrtí pana Jaroslava Doležala 

zarmoutila i nás, členy spolku. Byl to úžasný 

umělec, poutavý vypravěč, loutkářský 

výtvarník, řezbář, sochař, uznávaný nejen u 

nás, ale   v loutkářském světě i daleko za 

hranicemi.  Přesto člověk velice skromný. 
Bylo nám ctí se s panem Jaroslavem na našich 

akcích potkávat a některá jeho díla v roce 2016  

v naší kulturní památce vystavovat. 

Neodmyslitelně se řadí k významným osobnostem naší malé obce. 
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Má vlast - můj domov o.s. 

Milí čtenáři obecního Zpravodaje. 

 

Ráda se s Vámi podělím o informace z naší činnosti. Ani tentokrát jsme 

nezaháleli a zorganizovali tradiční akce 
 

• Promenáda v kloboucích. Letošní s kočárky.  Červenec 2023 

Promenáda ze zámku Doudleby nad Orlicí letos vedla opět do Záměle. Po 

minulých ročnících jsme nečekali velkou účast. O to víc nás překvapil zájem, 

hlavně žen s historickými kočárky. Kočárků bylo 65 různého stáří. Samozřejmě 

byly hlavy žen a mužů v promenádě ozdobeny skvosty v podobě klobouků a 

zajímavých pokrývek. 
V komisi zasedli páni z doudlebského zámku s panem Hulmanem. 

Vyhodnocení klobouků a pokrývek hlav účastníků promenády nebylo vůbec 

jednoduché. Všichni krásně ladili. Snažili jsme se obdarovat všechny.  O recesi 

a zábavu nebyla nouze. V Hostinci byla k vidění výstava kočárků a panenek. 

Své výstavní kousky zapůjčily paní Martina Červinková a paní Trejtnarová. 

Opět jsme si  všichni zúčastnění akci náležitě užili. K tanci i poslechu zahrála 

živá hudba. Počasí bylo přímo ukázkové. Navíc na akci probíhalo malování na 

kamínky, kdy si zájemci tuto techniku mohli zkusit a kamínek pro štěstí si 

odnést. Děkujeme za účast všem, kteří k nám vážili cestu. Po domluvě s 

organizátory akce příští rok bude bez kočárků. Nezoufejte však, Promenáda s 

kočárky bude vždy obrok. Takže se na ně můžeme těšit v roce 2025 
 

• Svátek Svatého Václava. Září 2023 

Slavnosti chleba.  Celý objekt kulturní památky voněl domácími produkty. V 

peci se pekl nejen chléb ale i koláče.  K ochutnání byly nejen upečené výrobky 

z pece, ale i domácí produkty.  Chutný byl domácí sýr, paštika, marmelády a 

pomazánky,  Děkujeme všem, kteří své dobroty dodali. Děti, ale i dospělí si 

mohli zkusit, jak se mlela mouka za starých časů na kamenném mlýnku.  V 

Hostinci byla tématická výstava o  pečení a k rozebrání byl i žitný kvásek. 

Letošního pečení se opět zúčastnil pan starosta obce Sopotnice Jan Antůšek s 

kolegyní Maruškou. Postarali se nejen o  těsto, ale i celé pečení. Je vidět že 

mají větší zkušenosti a jsou již profíky. Jejich času a cenných rad si velmi 

vážíme. Díky. 
 

• Lampiónový průvod  Říjen 2023 

Letošní lampiónový průvod se uskutečnil v podvečer svátku 28. října. Letošní 

počasí nebylo vůbec průvodu nakloněno, ale úplně rušit jsme ho nechtěli. Měli 

jsme v plánu krátkou trasu . Nakonec se k sedmnácté hodině počasí umoudřilo 

a mohli jsme na hřiště bez deště jít. Vorařskou lípu jsme ale vynechali. Na 

hřišti pod Marečkem byl pro děti na zahřátí  dětský punč a byly rozdány 

odměny. Cestou zpět jsme zapálili svíčky u pomníku padlých. 

  

- Dále byla opravena přípojka elektřiny k objektu č.p. 253 střelnice. V 

loňském roce se podařilo zlegalizovat a zapsat do KN objekt střelnice. V 

budově se v letošním roce podařilo obnovit přípojku elektřiny. Náklady na 

přípojku činily 100 000,- Kč. Tímto chci moc poděkovat členům Kynologie 

Záměl, kteří odpracovali na areálu mnoho brigádnických hodin a díky nim je 

areál velmi krásný. Díky patří také Romanu Pišlovi za finanční pomoc při 

budování a údržbě č. p. 253 - střelnice. 
Projekty připravované na příští rok 

1) Fotovoltaika na obecním úřadě. Tento projekt je již schválen a bude na 

obecním úřadě realizován. Bude postavena fotovoltaická elektrárna a bateriový 

systém o kapacitě 10 kW. Celkové náklady projektu 800 000,-Kč. 
2) Fotovoltaická elektrárna a tepelná čerpadla. Tento projekt je podán na 

OPŽP a čekáme na jeho schválení. Celkové náklady projektu činí 4 500 000,-

Kč 

3) Projekt dětské skupiny u komunitního centra Dobromysl. Tento projekt 

by měl vystavět budovu pro zázemí dětské skupiny. Je realizován v areálu 

Kašparova statku a vznikne na místě současného výměnku. Tento projekt bude 

stát asi 25 000 000,-Kč. Žádost o dotaci podáme v únoru 2024. Děkuji panu J. 

S. za realizaci projektové dokumentace. 
4) Kanalizace za školou a kanalizace ke Krahulcovým tyto dva projekty 

zpracováváme. 

5) Chodníky podél silnice směr Černá skála (kolem plotu Kubáčkových)-  

čekáme na vydání stavebního povolení. Připravujeme projektovou 

dokumentaci k chodníku podél silnice I. třídy, od benzínové pumpy FAMA do 

Potštejna. 
 

Sběrný dvůr a odpadové hospodářství: Díky Vašemu třídění a odpovědnému 

přístupu k odpadům, jsme letos byli oceněni jako nejlepší obec v 

Královéhradeckém kraji v soutěži Čistá obec. Získali jsme též ocenění v 

soutěži Zelená obec roku 2023. Zde jsme skončili v celé republice na 3. místě 

a byli jsme oceněni výhrou v hodnotě 100 000,- Kč.   Díky finančnímu 

příspěvku za třídění od společnosti EKOKOM ve výši 280 000,-Kč nebudeme 

zvyšovat cenu poplatku za TDO  pro příští rok. Věřte, že třídění odpadů má 

smysl a jen díky Vaší snaze nabízíme nadstandardní služby za 800,- Kč na 

obyvatele/rok. V letošním roce jsme také prodloužili povolení Sběrného dvora. 

Při kontrole z Královéhradeckého kraje bylo zjištěno, že váha umístěná ve 

sběrném dvoře nevyhovuje. Aby mohlo být povolení prodlouženo, obec 

zakoupila novou váhu v ceně 55 000,- Kč. 
 

Komunitní centrum Dobromysl: Od ledna jsme součástí projektu MAS Splav 

OPZ 2023 +, díky němuž máme zaměstnankyně v Komunitním centru. Tento 

projekt je velmi úspěšný a byl oceněn jako sociální počin roku 2023. A také 

jsme získali ocenění Chytrý projekt 
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Královéhradeckého kraje, kde jsme získali také 1. místo. O obě ocenění  se  

zasloužily především pracovnice komunitního centra. Bez jejich práce bychom 

centrum na takové úrovni neměli. Děkuji Petře Formánkové za podání žádosti 

a Jarmile Řezníčkové za pomoc při realizaci projektu Štěrkový záhon a hmyzí 

domeček od nadačního fondu ŠKODA AUTO. Tento projekt by realizován za 

pomoci členů kurzu přírodního zahradničení. Díky všem, kteří se účastnili. 
Nyní chci ještě poděkovat všem, kteří se podílejí na fungování naší obce. Bez 

vaší pomoci, podpory a spolupráce by nebylo fungování možné. Letos chci 

moc poděkovat paní účetní Štěpánce Slezákové za výbornou a precizní práci. 

Štěpánka má v důsledku množství realizovaných projektů velké množství práce 

s účtováním a vždy při kontrolách auditu je za svou práci velmi chválena. 
 

Všem Vám přeji krásné prožití svátků vánočních a hodně zdraví v novém roce. 
 

Josef Novotný, starosta 

 
 

 

 

Zpráva o činnosti školy 

 ZŠ a MŠ Záměl 
 

 

Školní rok 2023 / 2024 začal v pondělí 4. září. Děti z druhé, třetí, čtvrté a páté 

třídy si užily jednu hodinu ve škole, kdy se seznamovaly s tím, co nás v 

letošním školním roce čeká. 

     Jelikož nám přálo počasí, mohli jsme naše prvňáčky přivítat venku na školní 

zahradě. Letos byli do první třídy přijati tito žáci: Josef Dvořák, Šimon Mencl, 

Filip Telnar, Jolana Bezdíčková, Julie Cabalková, Magdaléna Grulichová, 

Klára Jedlinská, Nancy Prouzová, Kateřina Severýnová a Anna Sršňová a 

Vincenc Eksler. Hned druhý den, 5. 9. 2023, jsme vyrazili autobusem na 

adaptační kurz, jenž probíhal v krásném prostředí areálu Horalka ve Sněžném. 

Prožili jsme zde dva báječné dny plné vzájemného poznávání, respektování se, 

spolupráce, pomoci, pohybových her, výtvarných aktivit apod. Cílem letošního 

adaptačního kurzu bylo stmelení kolektivů tříd, tvorba pravidel, poznávání 

nejen druhých, ale i sama sebe, v neposlední řadě i seznámení s pedagogy a 

asistenty školy. 

     Výstupem adaptačního kurzu se staly plakáty s třídními pravidly a založení 

tzv. portfolia, které bude děti provázet až do posledního ročníku a do něhož si 

budou postupně ukládat vzpomínky na všechny příjemné chvíle ve škole. 

Všichni už také víme, že...“s broučkem brouček dělá hlouček“. Toto heslo 

adaptačního kurzu nás provází celý školní rok. 

     Tímto bychom chtěli poděkovat panu Hlaváčkovi za transport do výše 

uvedeného místa a taktéž zpátky do Záměle. 

Co se týče personálních změn ve škole, tak od září nastoupila na místo vedoucí 

stravování paní Veronika Sršňová a do I. třídy paní asistentka Markéta 

Magdaléna Vernerová. 

  

odstupech a po rozvinutí rostlin se ukázal hezký barevný obrazec. Prý se to 

líbilo a tak to příští rok ještě vylepšíme. Truhlíky jsme osázeli muškáty 

převážně z našich výpěstků př. Koukolové a př. Kubalíka. Doplnili jsme je 

letničkou Osteospermum. Tyto výsadby vydržely na stanovištích až do konce 

října. Záhon růží byl letos díky dobrým podmínkám / hodně slunečního svitu a 

málo dešťů/ rozkvetký celé léto a květy jsme ještě odstřihovali, když jsme 

koncem října růže zazimovávali. 

     Na rozdíl od vlhkého a studeného jara bylo léto velmi teplé a suché. Bylo 

náročné udržovat výsadby tak, aby vydržely. Rozdělili jsme si zalévání a 

zalévali a zalévali. Máme za to, že květinová výzdoba, kterou vysazujeme a 

pečujeme o ni, zkrášluje veřejná prostranství v obci, a tím vytváří příjemný 

dojem, jak pro obyvatele obce, tak pro návštěvníky. 
     V červnu jsme vyjeli na první letošní výlet a to na hrad a zámek Staré Hrady 

a zámek Loučeň. Výletu přálo hezké počasí a vrátili jsme se plni hezkých 

zážitků. Druhý výlet se konal na začátku září  a navštívili jsme výrobnu 

vánočních ozdob v Oflendě, kde jsme si prohlédli celou výrobu a různé 

techniky výroby a sami jsme si mohli vyrobit vánoční ozdobu, kterou jsme si 

odvezli domů. Na tomtéž místě jsme navštívili levandulový krámek s výrobky 

z levandule. Byla jen škoda, že levandule již byly po sklizni. Modrá 

levandulová pole jsou moc hezká. Dalším zastavením byl zámek ve 

Slatiňanech, kde jsme si zvolili okruh celým zámkem a mohli tak zhlédnout 

nejen obytné místnosti s dobovou výzdobou, ale i zázemí zámku s kuchyní, 

místnostmi služebnictva, kotelny a sklep.  Ze Slatiňan jsme přejeli do České 

Skalice na výstavu jiřin. Byla to hezká tečka za podzimním výletem. 
     V minulých letech jsme se již ke konci září připravovali na tradiční 

podzimní výstavu Zahrada východních Čech. Letos organizátoři pro nereálné 

finanční podmínky městyse Častolovice, které by byly pro pořadatele 

likvidační, od pořádání výstavy ustoupili. Rádi jsme vystavovali na podzimních 

a jarních výstavách v Častolovicích a dá se říci, že jsme bez přestávky na 

těchto výstavách byli účastni od počátku. Velice nás mrzí, že výstavy v 

Častolovicích, právě pro ztrátu podpory a upřednostňování vlastních 

ekonomických zájmů městysem Častolovice, skončily. 
     O to více si ceníme toho, že nás naše obce podporují, a že spolkový život 

obcí je pro ně důležitější než pár korun za nájmy nebo platby ze vstupného. 

     Před námi je tradiční Adventní výstava, která bude v době, kdy budete tento 

zpravodaj číst již za námi. Pořádáme ji společně se základní a mateřskou 

školou, perníkářkami a dalšími šikovnými lidmi již podeváté.  Doufáme, že 

pokud jste ji navštívili, přinesli jste si domů kus příjemné atmosféry, nějaké 

pěkné nebo dobré výrobky a naladili jste se na přicházení Vánoc. 
 

     Za náš spolek zahrádkářů z Potštejna a Záměle přejeme všem čtenářům 

zpravodaje příjemné prožití vánočních svátků a do roku 2024 pevné zdraví. 
 

Pro zpravodaj sepsal předseda spolku Kubalík Zdeněk. 
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Činnost sociálního 
 

a kulturního výboru 

     Blíží se konec roku a vychází nové číslo zpravodaje. Ráda bych Vás 

seznámila s činností kulturního a sociálního výboru v druhém pololetí roku 

2023 . 

     Vítání nových občánků Záměle jsme uspořádali 17. června a 4. listopadu . 

Přivítali jsme Kryštofa Khola, Barboru Fajfrovou, Barboru Barvínkovou, 

Anetu Jindráskovou, Vojtěcha Žurka, Matěje Kotyzu, Bohumila Barvínka, 

Terezu Jedlinskou, Valentinu ARIA DE OLIVEIRA CARDOSO, Medu 

Zemanovou, Ellen Šivákovou, Zdenko Holuba, Mathiase Černého a Medu 

Dvořákovou. Hudební vystoupení nám předvedly děti z mateřské školy, v 

listopadu to byli již žáci první třídy. 

     Na sobotu 9. prosince chystáme pro naše seniory předvánoční setkání v 

penzionu Orlice. K tanci a poslechu jim bude hrát paní Frymlová. 

     Na Nový rok se již tradičně vypravíme na Velešov. Hromadný start bude u 

místní školy ve 13 hodin. 
 

Navštívili jsme, a ještě navštívíme oslavence: Jana Chudého 75 

Růženu Kozlovou 70  Evu Hvězdovou 70 

Bohuslava Khola 85  Viktorku Klívarovou 75 

Zdenku Královou 96  Libuši Kosovou 80 

Zdenku Karáskovou 92  Jana Marka 70 

Marii Sršňovou 70  Annu Suchánkovou 80 

Františka Vodehnala 91  Ondreje Moronga 80 

Vlastu Víškovou 70  Rudolfa Zahradníka 90 

Marii Štefkovou 75  Petra Langra 80 

Všem jubilantům přejeme hodně zdraví a pohody do dalších let. 

Navždy nás opustil pan Bohumil Kos a paní Marie Sršňová. Čest jejich 

památce. 

Za kulturní a sociální výbor zapsala Milena Kaplanová 
 

 

 

ZAHRÁDKÁŘI 
 

Příspěvek do zpravodaje 

zahrádkářů z Potštejna a 

Záměle za druhé pololetí 

roku 2023  
     V minulém zpravodaji jsme končili s měsícem květnem. Byla před námi 

obměna výsadeb. Macešky vydržely pro chladnější a vlhké jaro poměrně 

dlouho na svých stanovištích. Výměnu jsme provedli začátkem června. 

Nahradili jsme je begonkami. Zvolili jsme vysazení ve střídavých šikmých 

  

 

AKCE V ZÁŘÍ: 

• adaptační kurz ve Sněžném 

• Zářijová měsíční slavnost – školní rituál (pohybové stmelovací aktivity, 

tvorba plakátu s největšími zážitky v měsíci, zpívání písniček pro oslavence 

narozenin a svátku) 

• Přírodovědné PROČ? - třídní přírodovědný projekt, zaměřený na badatelskou 

výuku s tématem „Co jsou houby vlastně zač?“ 

• zahájení plaveckého kurzu v Rychnově nad Kněžnou 
 

 
 

ŘÍJEN: 
 

     I nadále nám přálo počasí. Už 

od rána to vypadalo jako v létě. 

Toho jsme náležitě využili a učili 

se venku, svačiny probíhaly též na 

čerstvém vzduchu. Na školní 

zahradě nám přibyly nové 

barevné stolečky, na kterých 

mohou děti pohodlně pracovat. 

Postupně si vlastními silami ve 

spolupráci s obcí budujeme naši, 

trochu svéráznou, „venkovní 

učebnu“. 
 

     V obou třídách už se naplno 

učí. A každý den mají děti 

možnost chodit do kroužků: 

KLUBKO – práce s textilním 

materiálem, pletení, háčkování 

apod., FLORBAL – sportovní 

vyžití, FRIENDLÍK – angličtina 

hravě, ATELIÉR KRTEK – 

badatelský kroužek. 
 

AKCE V ŘÍJNU: 

• soutěž „O nejsympatičtějšího 

podzimního skřítka“ 

• projekt Podzimní paleta – 

hledání barev v přírodě 

 
 

 
 

 
 

•  Den stromů – třídní projektový den, tvorba originálního lapbooku 

• Dračí dílna – školní polytechnický projekt - výroba papírových draků 

• Přírodovědné PROČ? - třídní přírodovědný projekt, zaměřený na badatelskou 

výuku s tématem „Proč je listí barevné?“ 

• Říjnová měsíční slavnost – školní rituál 
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LISTOPAD 

     Dva měsíce máme za sebou a přichází 

doba rodičovských schůzek, hodnocení a 

sebehodnocení za první čtvrtletí, které se 

týká dětí i pedagogů a samozřejmě 

přípravy na Vánoce. Nejdřív jsme ale, 

jako každý rok, uctili Památku zesnulých 

a šli na místní hřbitov rozsvěcovat 

svíčky. 
 

     Třetí, čtvrtý a pátý ročník navštívil 

hlavní město Prahu. Výprava byla 

načasována právě na období, které 

vrcholilo Dnem boje za svobodu a 

demokracii a Mezinárodním dnem 

studenstva. Naši „studenti“ se vydali 

nejen po stopách historie Prahy, ale i po 

stopách událostí 17. listopadu 1989. 
 

     V souladu s vizí naší školy se nám 

podařilo zkoncipovat nový projekt, 

zaměřený na úzkou spolupráci a 

kontinuitu ZŠ a MŠ. Jedná se o projekt 

„O patro výš“. Čtyři společná setkání 

(dílny) během školního roku mají 

podpořit klima školy, prosociální 

chování, spolupráci a sdílení. V listopadu 

proběhla v II. třídě první arteterapeutická 

dílna na téma „Déšť“ . 
 

     Bez projektu nebyla ani I. třída. 

Datum 13.11. je celosvětově vyhlášený 

jako Den laskavosti. Hned na začátku 

dne dostalo každé dítě z první a druhé 

třídy srdce s nápisem "Jsem tvůj 

kamarád/ka". O laskavosti jsme si 

povídali, ale i zazpívali. Dalším krásným 

bodem bylo podání si ruky se sdělením: 

"Jsi krásný člověk a super kamarád". To 

byste nevěřili, kolik lásky a úsměvů jsme 

tento den všichni rozdali. 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

     Na konci listopadu už jsme začali nacvičovat program pro tradiční 

rozsvěcení vánočního stromečku u budovy školy v Záměli. 

 
 

~ ~ ~   TVORBY  V  KNIHOVNĚ    ~ ~ ~ TVORBY  V  KNIHOVNĚ    ~ ~ ~ 

 
OBECNÍ   KNIHOVNA 

 
Otevřeno v pondělí 

ve středu 

8.00 – 11.00 

8.00 – 11.00 

13.00 – 17.00 hod. 

13.00 – 17.00 hod. 
 

 
 

 

     Na jaře a na podzim se nám v knihovně 

vystřídaly nové knihy, jak ve výměnných 

souborech, tak i v novém nákupu, kde jsem se 

snažila pokrýt poptávku od čtenářů. 

Doporučení znělo podobně jak v loňském roce 

a jedná se opět o historické tituly ze středověku, 

starověku a raného novověku. Loňské tituly šly 

z ruky do ruky, a tak jsem pokryla, co se v loni 

nepodařilo sehnat. Pro mladší čtenáře jsem 

obstarala Rychlé šípy v knižní podobě a knížky 

pro začínající čtenáře. 
     Na vyrábění se mi sešla podobná parta jako 

loni, a tak můžeme navazovat v dovednostech, 

které jsme již napilovali. První vyrábění 

proběhlo 2. 10. 2023a i když jsem dětem slíbila 

výrobu z kaštanů, tak jsme nakonec vystřihli 

skákající opici, protože kaštany u obce někdo 

sklidil a žádný nám nenechal. Ke kaštanům 

jsme se mohli vrátit o týden později, protože 

nám jedna maminka kaštany do knihovny 

darovala.  Pak jsme se vrátili k přesnějšímu 

vystřihování lemura. Další dvoje vyrábění jsme 

věnovali postavičkám z různých šišek. Úspěšní 

byli tučňáci z moduritu, vařili jsme hlavičky a 

temperovými barvami natřeli zobák a černo-

bílé zbarvení. Na tyto postavičky jsme použili 

smrkové šišky. V listopadu si hrajeme s vlnou. 

Nejdřív pletení čepiček s pomocí toaletních 

rolek a poté Mikuláše v podobě bambule a 

flísového oblečku. Na obličej jsme si vyrobili 

divadelní masku čerta, kterou pak můžeme 

využít na Čertovské rojení. Před adventem jsme 

si ozdobili vánočně knihovnu, stihneme si 

napsat Ježíškovi dopis ……… 

 
 

 

 
 

 

 

Přeji všem čtenářům hodně vánočního odpočinku, v roce 2024 pevné zdraví a 

spokojenost. Dětem hodně úspěchů ve škole. 

Vaše knihovnice Pavlína Pleslová 
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Kynologická organizace Záměl 
 

ZKO (Základní kynologická organizace) č. 1059 

ZÁMĚL-STŘELNICE 

 

     ... na konci měsíce června se naši členové Jana a Petr Žižkovi zúčastnili, 

jako každoročně MČR kníračů, které se konalo na fotbalovém stadionu v Horní 

Kopanině. Náš zámělský klub reprezentovali dobře. Jana s fenkou Kalalunou v 

těžké konkurenci starších a zkušenějších psů vybojovali v kat.ZZO1 sedmé 

místo. Petr s Baruškou ve všestranné kat.IGP1 obsadili třetí místo, škoda 

přespříliš veselé poslušnosti. V obranářské kat.SPr3 si Riky s Petrem vykousal 

místo třetí. 

Druhou polovinu roku otevřely prázdniny a naši členové je trávili na letních 

psích táborech. Manželé Bařinkovi na soustředěni kníračů ve Cvikově, Žižkovi 

v Bystřici nad Perštejnem. Zde stoji za zmínku splnění zkoušky ZZO1 Jany s 

Kalalunou za skvělých 93 bodu. Zbytek členů se připravoval na podzimní 

zkoušky v domácích podmínkách a bylo na co koukat.Tereza Košinová s 

Flíčkem vylepšili poslušnost, Honza Sedlák s Xitem zase obrany. 

     Na cvičáku jsme společnými silami a s velkým psychickým vypětím 

postavili "polský" plechový sklad. Upravili jsme terén stávajícího parkoviště a 

vybudovali, za nezištné pomoci Obce, další dvě parkovací místa. Připravili 

jsme základ pro výstavbu komínu a upravili stěnu pro připojení kamen. 

     S měsícem září,začíná pro nás závodnická 

sezóna. Naši členové, a letos zejména Petr s 

Janou, se zúčastnili závodu Žernov-Rýznburk 

(1. a 2. místo), Lukovský pohár (1. 

místo),Třebovská stopa, Kyšperecká noc. 

Petr s Rikym na konci října hájili české barvy 

na Mistrovství světa kníračů v  
rakouských Korutanech. Dne 4.listopadu jsme pořádali druhý ročník 

kynologického závodu "Zámělský aport". Soutěžilo se v šesti kategoriích, jak 

stopařských, obranářských, tak i v samostatné v poslušnosti. Celkem se 

zúčastnilo 31 závodníků, jejichž výkony posuzovali rozhodčí p. Janský a p. 

Vyčítal. Obranu prováděl figurant p. Šmíd. Náš klub dobře reprezentovali 

Tereza Košinová, Jana Žižková, Honza Sedlák, Roman Pišl a Petr Žižka. Velké 

díky všem členům za perfektně zvládnutou akci a velké díky Obci Záměl, že 

jsme mohli už topit!!!! 

     Závěr roku strávíme přípravou plánu na rok příští, kdy bychom rádi vyřešili 

osvětleni tréninkové plochy, úpravu vysoké kladiny. Stále řešíme otevřeni 

začátečnického kurzu, ze kteréhob ychom rádi rozšířili naše řady. Na jaro 

chystáme první ročník "Velikonočního závodu". Pravidelně se scházíme 

každou neděli v 9 hodin a všem kynologickým nadšencům jsou dveře otevřené. 

 Sepsal Petr Žižka,  Telefon: 725 012 380 
 

,  

     Ve spolupráci se zřizovatelem jsme se rozhodli vstoupit do programu 

Skutečně zdravá škola. Tento mezinárodně oceňovaný program nám pomůže 

zajistit kvalitní stravování a vzdělávání o jídle na naší škole. Čeká nás dlouhá a 

náročná cesta. Nejde nám primárně o získání certifikátu, ale o proces 

smysluplných a efektivních změn, které odpovídají vizi rozvoje školy, kterou 

sdílíme společně se zřizovatelem.  A věřte, odhodlání nás všech je velké. 

AKCE V LISTOPADU: 

• Dušičky – připomenutí, zapalování 

svíček na hřbitově 

• Den laskavosti 

• exkurze do hlavní města Prahy 

• projekt „O patro výš“ – spolupráce ZŠ 

a MŠ 

• Listopadová měsíční slavnost – školní 

rituál 

• projekt – Skutečně zdravá škola 

(administrace, publicita, příprava) 

• tradiční Rozsvěcení vánočního 

stromku 
 

PROSINEC 

     Děti už se těší na Vánoce a i ve škole 

na ně působí vánoční nálada. Zdobí se 

okna, učí se nové vánoční písně a 

koledy, tipuje se, jestli i letos přijde 

Mikuláš s čertem a andělem. Čeká nás 

opět spousta krásných akcí. 
 

AKCE V PROSINCI: 

• příchod Mikuláše, anděla a čerta 

• návštěva knihovny v Kostelci nad 

Orlicí 

• Vánoční spirála – komunitní slavnost 

• Vánoce u kapříka Pepíka – vánoční 

dílny výtvarné, pekařské, hudební 

 
 

 

 
 

 

 
• Vánoční „džůboksík“ – zpívání vánočních koled 

• Vánoce ve škole / v lese – rozdávání dárků, nošení potravy do krmelců 
 

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří jakýmkoliv způsobem podporují naši 

školní komunitu. Zároveň  děkujeme rodičům za důvěru, kterou vložili do naší 

školy, potažmo nás, při výchově a vzdělávání svých dětí. 

Přejeme vám krásné a mírumilovné vánoční svátky strávené s těmi nejbližšími. 

V novém roce pak mnoho radosti a v neposlední řadě hodně zdraví. 

 za tým ZŠ a MŠ Záměl Mgr. Lukáš Dušánek a Mgr. Eva Klecandrová 
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Zprávičky z naší 

školičky 

 
     Letní prázdniny jsou dávno pryč a v naší mateřské škole se děti pomalu 

chystají na vánoční svátky. 

 
 

     Na počátku nového školního roku naše 

školka přivítala 23 malých kamarádů. Děti 

jsou opravdu pilné jako včeličky. Stříhání, 

lepení, malování není pro nikoho žádný 

problém. Školka i nástěnky se brzy začaly 

plnit dětskými obrázky a výrobky. Zpočátku 

sice u nováčků ukáplo pár slziček, ale 

společnými silami jsme všechno rychle 

zvládli a nyní máme ve třídě pěkně veselo. 

Všichni společně tvoříme, vyrábíme, 

zpíváme i tančíme podle toho, které téma 

školního vzdělávacího programu nás právě 

ve školce provází. Malou novinkou pro děti 

je speciální DÁRKOVÁ KRABICE, ve 

které si každý může o svých narozeninách 

vylovit krásný dáreček. Děkujeme všem 

rodičům, kteří nám do této krabice přispěli 

různými drobnostmi. Děti z nich mají vždy 

velikou radost. Fotky z narozeninových 

oslav, ale i z týdenních témat a jiných akcí 

nyní naleznete i na našem školkovém 

padletu. 

   V říjnu se děti seznamovaly s plody 

podzimu. Ochutnaly ovoce i zeleninu ze 

svých zahrádek, seznámily se s prací na 

polích a poznaly i život v lese. Protože nám 

počasí přálo, mohli jsme si do lesa zajít, 

prohlédli si krmelec a v zimních měsících 

tam zvířátkům jistě doneseme něco 

dobrého.  Polní práce jsme si zase 

připomněli při procházkách po okolí a také 

návštěvou místní farmy, kde jsme si 

traktory a kombajny mohli prohlédnout 

pěkně zblízka. Konec října byl ve znamení 

halloweenu. Při strašidelném karnevalu si 

 
 

 
 

 

děti zasoutěžily, zařádily a společně zatancovaly. Počátkem listopadu jsme se 

zaměřili na rozmarné podzimní počasí. Nevlídný déšť jsme. 

  

důležitá vlastnost - píle, kterou se projevuje právě včela. Pro starší děti byly 

určeny podoby koníků, zvířátek, trubek a pušek, ale i loutek nebo pohádkových 

postaviček. Mládež si oblíbila perníky s jeleny, symbolizujícími sílu, srdce 

bylo vyznáním lásky. Běžné byly figurky sedláků, rytířů, husarů, čertů, bláznů 

a smrtek.  Vrchol představovaly perníky s náměty společenskými, jako dáma s 

vějířem, dáma s pánem v kočáru, srdce se zamilovaným párem, muzikanti, 

lovecké výjevy, rytířské zápasy. Náboženské náměty zachycovaly Adama a 

Evu, narození či ukřižování Krista, Tři krále. Výjimečné nebyly ani kompozice 

postav a zvířat v perníkových betlémech. Ke konci 18. a v první polovině 19. 

století do dřevěných forem řezbáři přebírali vzory i od významných umělců 

tehdejší doby a umělci zase naopak zapojovali hlavně lidové ornamenty do 

svých děl. 
     Ve druhé polovině 19. století perníkářství bylo postupně vytlačováno 

rychlým rozvojem módního cukrářství. Dřevěné formy na vtlačované perníky 

nahradily vykrajovací kovové. 

     V současné době jsou perníčky zálibou včelařek a jejich příznivců. 

Marie Dalecká  jednatelka OO ČSV Rychnov nad Kněžnou 

 

 

Zpráva SDH Záměl 
(sboru dobrovolných hasičů) 

 
 

     Činnost sboru dobrovolných hasičů Záměl v druhé polovině roku 2023. 

23. září jsme měli pro veřejnost Den otevřených dveří v hasičské zbrojnici. 

Byla vystavena naše hasičská technika a proběhly i soutěže pro děti. Večer 

jsme měli posezení pro naše členy a jejich partnery. V příštím roce Den 

otevřených dveří hasičské zbrojnice pro úspěch zopakujeme. 
     V roce 2024 proběhne 30.dubna pálení čarodějnic a 25.května bude na hřišti 

pod Markem zábava, na které bude hrát kapela Plazma. 

     Obec v průběhu roku rekonstruovala střechu nad prodejními boudami na 

hřišti pod Markem v hodnotě cca 90 000,- Kč. 

Činnost výjezdové jednotky obce Záměl v druhé polovině roku 2023: 

Během roku probíhalo školení členů výjezdové jednotky. 

26.8. ve 23:08 hod byl vyhlášený poplach na spadlý strom u Zámečku 

(ozdravovny) 

8. až 10.září. byla v Pardubicích v bývalých kasárnách T.G.M. akce pod 

názvem Retroměstečko. Jednalo se již o 10. ročník této akce. V rámci ukázek 

jsme předvedli naši techniku (transporter PTS 10 , Pragu V3S a Tatru 148 CAS 

32). 

     Závěrem naší zprávy Vám hasiči ze Záměle přejí poklidné prožití svátků 

vánočních a do nového roku všem přejí hodně štěstí, zdraví a osobní pohody a 

rádi uvítáme i nové členy do našich řad :-) 
Za hasiče Záměl sepsal Marcel Svoboda. 
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z čeho mouku připravil. S velkou pravděpodobností med a výrobky z něho 

patřily mezi nejstarší pokrmy člověka. 
     Med většina starověkých kultur považovala za stravu bohů. Proto pečivo s 

medem bývalo i častým obětním darem. Dostávali ho na další cestu po své 

pozemské smrti také nejbohatší a nejvýznamnější Egypťané. V jejich hrobkách 

nalezli archeologové nejen nádoby s medem, ale i zbytky medového pečiva. Na 

území dnešní Itálie ve vykopávkách byly objeveny také hliněné perníkové 

formy. Je známo, že antičtí Řekové při slavnostech rozdávali různě tvarované 

perníky. 
     Perníkové těsto bylo výborným materiálem, který se nechal snadno 

tvarovat, uchovávat v syrovém i pečeném stavu, dlouho zachovával chuť i 

jakost. A využití těchto vlastností se nabízelo tehdejším obyvatelům jako nám 

dnes. 

     Ve středověku se v našich končinách pekly hlavně medovníky. Nejvíce v 

klášterech, v šlechtických sídlech, ale také v domácnostech.  Jsou o tom 

zachované písemné zprávy, třeba i takové, které pojednávají o výběru daní. 
     Výroba pečiva s medem se postupně stala řemeslem. Vykonávali ho 

takzvaní cáletníci, někdy vznešeněji uváděni latinským názvem ,,dulcinarius''. 

Ti se sdružovali do cechů za tím účelem, aby perníkářství povznesli na vyšší 

úroveň. Perníky pak mohli vyrábět a prodávat jen vyučení mistři. Řemeslníci, 

tovaryši i učni museli dodržovat přísné cechovní předpisy, hlavně vyrábět 

kvalitní zboží, nesměli zneuctít cechovní společenství. Přestupky byly trestány 

napomenutím, pokutou nebo i vyloučením z cechu.  Učení trvalo 4 roky, potom 

mladý tovaryš musel jít na vandr, aby se přiučil svému řemeslu i od jiných 

mistrů, často ve vzdálených městech. Jejich častým cílem byl perníkem 

proslulý Norimberk. Proto jsou si zřejmě původní dřevěné formy, jejich styly i 

motivy pocházející z různých zemí, tolik podobné. 
     Výroba perníku prošla během doby svým vývojem. Základními surovinami 

byly med a žitná mouka. Původní recepty se měnily, obchodem se zbožím i 

pohybem osob se obohacovaly o chuťové a aromatické přísady, často 

exotického původu. V některých se výrobní procedury tajily a předávaly se jen 

střídáním generací v rodině. 
     Perníky se spolu s medem a medovinou běžně prodávaly na pravidelných 

týdenních trzích a na výročních jarmarcích.  V minulosti používané hliněné 

formy a později nezdobené dřevěné v době rozvoje perníkářství, nejvíce v 16. 

až 18. století, byly nahrazeny vyřezávanými ze dřeva, často bohatě zdobenými. 

Motivy, nejprve v gotickém, později v renesančním stylu, se měnily a postupně 

získaly velkou oblibu prvky národopisné. Rozvoj měšťanské vrstvy si vynutil 

ozdobnější provedení s působivými obrazy, s lepší proporcí - onalitou i s 

výraznějším držením těla postav. Měnila se tématika. Perníky se pekly v 

různých tvarech a podobách, podle toho, pro koho byly určeny. 
     Medový perník dostal darem novorozený potomek, většinou s reliéfem 

kolébky nebo malého dítěte v zavinovačce. Tím mu měla být předána do života 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

si napodobovali hrou na hudební nástroje 

nebo tleskáním, na podzimní vítr nám stačil 

náš dech. Ale abychom si v tomto období 

trošku upevnili zdraví, pozvali jsme k nám do 

mš paní Adamcovou s programem „Zdravé 

nožičky“, kde se děti nejen vyřádily, ale 

naučily se o své tělíčko pečovat. A o lidském 

těle jsme si pak povídali i v dalších týdnech. 

Také svatý Martin na bílém koni zavítal do 

naší třídy. Sice přivezl sníh jen do hor, ale 

komu by to vadilo. V polovině listopadu také 

odstartoval nový školní projekt s názvem „O 

patro výš“. Jako první proběhla výtvarná 

dílna, při které starší děti ze základní školy 

pomáhaly malým kamarádům při tvoření a 

hrách s barvami. 

Koncem listopadu proběhlo fotografování 

dětí. Fotky malých kluků a holčiček budou 

určitě krásným vánočním dárkem. 

     Advent zahájíme tradičním zpíváním u 

vánočního stromečku. Letos opět společně se 

školáky na školní zahradě, která bude pro tuto 

příležitost nádherně vyzdobena spoustou 

světýlek. Vánoční koledy, písničky a básničky 

jistě navodí tu pravou předvánoční atmosféru. 

Už nyní se všechny děti těší na cukroví, 

Ježíška a samozřejmě dárky. 

     5. prosince bude ve školce i ve škole 

opravdu veliký rozruch. Navštíví nás Mikuláš 

s čerty a andělem. Přestože je mezi našimi 

dětmi mnoho statečných a hodných kluků a 

 
 

 
 

 

holek, některé děti mají z čertů obavy. V naší školce se ale opravdu nemusí 

čerta nikdo bát. Mikuláš si už čerta dobře pohlídá a pokud ještě každý 

Mikulášovi slíbí, že se v příštím roce polepší, určitě dostane nějakou sladkou 

odměnu. 

     Rádi bychom Vás také pozvali na vánoční besídku a vánoční dílnu. O 

termínu budou všichni včas informováni. Děti svým blízkým předvedou něco z 

toho, co se ve školce naučily a potom si všichni mohou vlastnoručně vyrobit 

nějaké vánoční drobnosti. Právě tohle je na Vánocích to nejkrásnější. Společně 

strávený čas, společná zábava, chvíle pohody a radosti. 

     A děti už se nemohou dočkat, až do školky přijde Ježíšek. A proto všem 

přejeme krásné prožití vánočních svátků a šťastný nový rok. 
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 Na závěr bych ještě ráda poděkovala paní Jansové, Hlaváčkové, Fajfrové, panu 

Benešovi, také Dvořákovým i Cabalkovým za drobné dárky pro děti a výtvarný 

materiál. 

                                                                                              Za MŠ Jitka Juštová 
 

 

 

SPORTOVNÍ KLUB 

SK ZÁMĚL 
 

Zdravíme všechny příznivce sportu. Začátkem září jsme uspořádali sportovní 

dopoledne, abychom seznámili nové zájemce s nabídkou aktivit Sportovního 

klubu Záměl. V krátkých blocích bylo možné vidět a vyzkoušet si kondiční 

cvičení, zahrát si stolní tenis, volejbal nebo badminton a další sporty. Ti 

nejmenší si mohli vyzkoušet, jaké to je na hodinách jednotlivých kroužků pro 

děti. Děkujeme všem, kteří se přišli podívat a kteří se aktivně zapojili. Tímto 

jménem výboru Sportovního klubu vítáme nové členy. Děkujeme starostovi 

Josefu Novotnému a ředitelce MŠ a ZŠ Mgr. Evě Klecandrové za poskytnutí 

tělocvičny pro tuto akci zdarma. 
 

   
 

Za loňskou dotaci ve výši 24.300,- Kč od Národní sportovní agentury  jsme 

pořídili florbalovou sadu pro malé hráče a florbalové míčky, gymnastickou 

kozu, dvě ultralehké žíněnky, deset hladkých balónů a tři síťky na basketbalový 

koš. V tomto okamžiku čekáme na pokyny pro vyplnění formuláře k 

vyúčtování této dotace.  Během prosince 2023 podáme za Sportovní klub 

novou žádost o dotaci, kterou opět vypsala Národní sportovní agentura. 
 

Všem cvičitelům Sportovního klubu Záměl děkujeme za jejich celoroční 

zodpovědnou a nezištnou práci při vedení sportovních aktivit. Tato činnost 

není nijak finančně ohodnocená a odměnou je jen radost a dobrý pocit 

sportujících.  Děkujeme také všem, kteří s námi sportovní akce tvoří a 

pomáhají nám. Máte-li zájem, přijďte mezi nás rozhýbat tělo a sejít se s dobrou 

partou lidí. Rádi uvítáme nové nápady, nové cvičitele a malé i velké cvičence. 
 

 

Pravidelná zájmová setkávání dětí a dospělých 
 

Cvičení předškoláků a školkových dětí – H. Myšáková 

Děti si vyzvedáváme ve školce ve 14,30 hod. Přezují se a připraví na cvičení 

(vezmou si svačinu a pití). Máme přihlášeno 13 dětí. Po Vánocích mezi nás 

mohou přijít nové děti od 3 let. Přihlášky má paní ředitelka školy. Na začátek  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Všem spoluobčanům Potštejna, Brné a Záměle přeji za sebe a za celou 

základní organizaci včelařů Záměl-Potštejn radostné a pohodové vánoční 

svátky a stálé zdraví do následujícího roku. 
11/2023Zpracoval Milan Pleva, jednatel ZO Záměl – Potštejn 

 

Perníčkový kurz a včelaři 

Dne 11. a 12. listopadu 2023 se uskutečnil kurz pečení a zdobení perníčků v 

kuchyni a jídelně základní školy v Záměli. Velké poděkování patří paní 

ředitelce Klecandrové, starostovi panu Novotnému a zastupitelstvu obce za 

možnost tento kurz realizovat. Zvláštní poděkování patří kuchařce paní 

Plíhalové, která s námi po oba dva dny byla ve škole a věnovala nám svůj 

volný víkend. 
     Těsto si ženy udělaly doma, podle předlohy, kterou 

jsem jim poslala. Perníkové těsto potřebuje v chladu 

odležet. V sobotu 11. listopadu jsme pekly perníčky   a   v 

neděli 12. listopadu bylo zdobení. Účastnice kurzu byly z 

celého rychnovského okresu – z Týniště nad Orlicí,  

Kostelce nad Orlicí, Vamberka, Vrbice, Hraštice, Záměle. 
 

     Okresní organizace Českého svazu včelařů Rychnov nad Kněžnou má 18 

základních organizací.  Každý rok pořádá pro včelaře různé akce. Jsou to 

přednášky učitelů včelařství a včelařských odborníků z vybraných témat. 

MVDr.  Zuzka Stará pro zdravotní referenty ze ZO ČSV připravuje též 

přednášky a novinky v legislativě zákonů, novelizací, aby zdravotní referenti 

mohli své členy informovat. 
     Aleš Frühbauer, pokladník OO ČSV, připravuje semináře pro pokladníky 

ZO a pro funkcionáře mající v ZO   na starost CIS.  Semináře, kde je nutná 

práce na počítači, nám umožní Zemědělská škola v Kostelci nad Orlicí. Jednou 

za rok pořádáme zájezd, na podzim aktiv předsedů a jednatelů. V letošním roce 

byl nabídnut kurz pečení a zdobení perníčků, který jsem se snažila co nejlépe 

přiblížit zúčastněným ženám. 
n 

Život nám píše zas o rok více 2024 a já Vám chci ze srdce říci. 

Žijte podle svého, mějte pevné zdraví, mnoho šťastných dnů 

a hodně splněných přání, co konáte ať Vás baví. 

Vše nej v nové roce 2024 
 

Marie Dalecká  jednatelka OO ČSV Rychnov nad Kněžnou 
 

 

Přiblížení starého řemesla 
     Náš předek, který ještě žil v jeskyních, si rozšiřoval své poznatky 

pozorováním a zkušenostmi. Tak se naučil využívat produkty divokých včel ke 

své obživě. Když znal oheň a naučil se dělat mouku, je snadné si představit, že 

začal míchat mouku s medem. Z toho pak dokázal upéct i sladký pokrm. Z 

počátku primitivního tvaru. Jakost i chuť také asi byly proměnlivé podle toho,  
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     V podletí jsme opět začali léčit proti roztoči Varroa Destructor a v současné 

době doléčujeme podle nařízení veterinární správy. Na jaře nás opět čeká odběr 

zimních vzorků spadu a po vyšetření se dozvíme, jak na tom naše včeličky 

jsou. 

     Děkujeme OÚ v Potštejně a Záměli, 

které nám finančně přispěly a my jsme 

mohli účinněji léčit již od července. Tato 

léčení jsme organizovali tak, aby se v 

celé organizaci léčilo ve stejném termínu 

a tím jsme omezili přenos Varroa mezi 

jednotlivými úly a stanovišti. 
     V červnu jsme uskutečnili zájezd na 

včelařskou stanici v Teplicích nad 

Metují. Přítel Čáp nám udělal přednášku, 

popsal a ukázal, jak a s čím včelaří. 

Nakonec nám jeho mladé včelařky 

ukázaly, jak se značí včelí matičky. Bylo 

to poučné a tak jsme se tam zdrželi více, 

než jsme původně plánovali a kvůli tomu 

jsme museli některé další naplánované 

akce vynechat. Ještě před obědem jsme 

se jeli podívat na přehradu „Lesní 

království“ u Dvora Králové. Je to 

 
 

 
nádherná přehrada, jedna z nejkrásnějších v České republice. Doporučuji 

udělat si s rodinou výlet. Po obědě jsme měli domluvenou exkurzi v pivovaru 

Tambor ve Dvoře Králové. Prováděl a vyprávěl nám sám pan Kiriakovský, 

majitel pivovaru. Zde se také naše návštěva protáhla a z pivovaru jsme 

odjížděli při stmívání. Ale stálo to vše „ZA TO“      . Naše poděkování patří i 

našemu řidiči a majiteli autobusu panu Jarkovskému, který nás bezpečně a bez 

nároku na odměnu vozil a v pořádku dovezl domů.  Jeho historický autobus 

budil po cestě nadšení a obdiv. Je to autobus Karosa ŠD 11, který se vyráběl po 

roce 1960. Je restaurován a vypadá, jako kdyby před několika dny sjel z 

výrobní linky. 

     V září jsme se opět sešli u Pilského rybníka na popovídání nejen o včelách. 

Naše manželky, nejen že byly s námi, ale jako i jiné roky nám napekly různé 

dobroty. Opět jsme opékali sele a při tom byla nádherná sdílená atmosféra. 

Povídání bylo hodně nejen o včelách, ale i o dětech, vnoučatech, dovolené 

apod. Měli jsme radost, protože jsme se sešli my včelaři s manželkami, ale i s 

dětmi a vnoučaty. 
     Letos jsme se setkávali jak na členských, tak i každý měsíc na výborových 

schůzích. Za to patří poděkování našemu předsedovi příteli Matějusovi a 

výboru ZO. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

cvičení probíhá rozcvička, u které se zapojují i děti. Potom se rozdělíme do 

družstev podle věku a zdatnosti. Na stanovištích máme různé nářadí a náčiní. 

Na dětech jsou vidět pokroky v dovednostech – už trénujeme na jarní pětiboj. 

Na závěr cvičení hrajeme fotbal, florbal a stále oblíbené hry na vlaštovičky 

nebo ovečky – podle nálady a přání dětí. Máme hezkou tělocvičnu bohatě 

vybavenou různým nářadím a náčiním. Je radost tam chodit – pozorujeme to i 

na dětech. Za cvičitele: Hana Myšáková, Pavel Vodehnal, Bohuška Machová 
 

Zámělský Gladiátor, úterý 15,30-17,00 – M. Dvořák 

S kroužkem Gladiátor se scházíme každé úterý v počtu 10 dětí. Trénujeme 

obratnost a zlepšujeme kondičku.  Podle počasí jsme buď venku nebo v 

tělocvičně. 
Těšíme se, že se s příchodem zimy 

dostaneme na lyže a brusle. Pokud 

vydrží sníh, půjdeme sáňkovat a 

bobovat na Borek. Chválím všechny 

malé sportovce za jejich nadšení a 

výkony. Zlepšení u některých je 

opravdu viditelné. Sportu zdar! 

 
 

Cvičení pro školáky, 1.- 4. třída – H. Myšáková 

Ve čtvrtek mezi 16,00 – 17,00 hod. se schází 7 dětí. Čekali jsme větší zájem od 

dětí i rodičů. Je to vlastně pokračování cvičení na nářadí a různé kolektivní hry. 

Děti tak získávají rychlost, vytrvalost a zručnost. Po Vánocích začnou trénovat 

na jarní pětiboj, aby uspěly a dostaly se na „bednu“. Díky patří cvičitelům 

Pavlu Vodehnalovi a Majce Bubnové 
 

Rekreační volejbal, čtvrtek 19,00 hod. – M. Jindrásková 

Přes léto jsme hráli na beach volejbalovém hřišti v kamenictví u Sršňů. Od září 

jsme začali chodit hrát volejbal do tělocvičny a předpokládáme, že v tělocvičně 

budeme do května, pak budeme hrát opět venku. Dne 12.8.2023 se volejbalový 

výběr zúčastnil turnaje Memoriál Bohumila Bečičky smíšených družstev ve 

Chlenech. V tomto roce se zadařilo. Nebyli jsme poslední a skončili jsme na 

druhém místě od konce. Vítáme také nové hráčky, které rozšířily naši 

základnu. Přijďte si s námi zahrát volejbal nebo to alespoň zkusit. Scházíme se 

pravidelně každý čtvrtek od 19,00 hod. 
 

Kondiční cvičení, pondělí 18,00-19,00 hod. – M. Sršňová, M. Jindrásková 

Kondiční cvičení bylo zahájeno v září a scházíme se v tělocvičně pravidelně 

každé pondělí od 18:00 hodin. Cvičíme při hudbě a zaměřujeme se na zlepšení 

kondice těla, protažení a posílení svalů. Tělocvična je dobře vybavená a k 

dispozici pro cvičení máme karimatky, posilovací gumy a činky, malé i velké 

overbally a tyče. V předcvičování se střídají Marie Sršňová a Milena  
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Jindrásková. Mimořádně nás zastoupila i Lada Novotná, za což ji děkujeme a 

těšíme se na další spolupráci. Poslední cvičení bude letos v pondělí 18.12.2023, 

pokud nebude rozhodnuto jinak. V následujícím roce se poprvé uvidíme v 

pondělí 8.1.2024. Touto cestou vítáme nové cvičenky. 
 

Stolní tenis – T. Krupička 

Oddíl stolního tenisu má v současné době sedm členů. Jako již několik roků se 

schází na své tréninky každé úterý od 17,30 hodin, pátky jsou potom vyhrazeny 

pro soutěžní utkání. V současné sezoně hrajeme Regionální přebor 3. třídy. 

Jako předešlé roky doplácíme na odchody nejlepších hráčů do vyšších soutěží, 

takže z 8 soutěžních zápasů jsme dvakrát vyhráli a šestkrát prohráli, což nás 

ziskem dvanácti bodů posílá do skupiny oddílů bojujících o udržení v této 

soutěži. Znova se tak ukazuje problém absence mladých hráčů, kteří by mohli 

pomoci ke zlepšení výsledků oddílu. 
 

Rekreační fotbal – M. Svoboda 

1. července jsme se zúčastnili turnaje v Potštejně na venkovním hřišti u 

základní školy. Hrálo se od ranních hodin za deště, ale počasí se nakonec v 

průběhu dopoledne umoudřilo. Přes komplikace se sestavou jsme nakonec 

skončili na 2. místě ze šesti družstev. Od začátku listopadu hrajeme rekreační 

fotbal každou neděli od 18,00 hodin v místní tělocvičně. Do konce ledna 

budeme chodit hrát fotbal pravidelně. Poté bude záležet na účasti minimálně 6 

hráčů na hrací den, zda budeme v hraní pokračovat i v dalších měsících. Bez 

účasti přespolních hráčů bychom se již mnoho let nedali dohromady. Rádi 

bychom naše řady rozšířili o nové hráče ze Záměle i z okolí.  Za rekreační 

fotbal sepsal a přeje všem hezké Vánoce a do nového roku pevné zdraví, štěstí 

a třeba i setkávání při sportu v Záměli, Marcel Svoboda 
 

  
 

Všem příznivcům sportu přejeme krásné Vánoce a prima rok 2024. 

Sportu zdar! 
 

Za kolektiv cvičitelů Lada Novotná 

Kontakty na cvičitele Sportovního klubu Záměl jsou uvedeny na internetových 

stránkách obce Záměl www.obeczamel.cz, v liště Kultura, spolky a volný čas a 

následně v levém menu Sportovní klub. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mateřské centrum Paleček 
 

 

Maminky s dětmi se scházely i přes léto a nadále se 

setkáváme. Rozhodly jsme se, že od listopadu 

nebudeme chodit do tělocvičny, jelikož pro ty 

nejmenší, kteří se ještě nedovedou pohybovat, je 

zima. Věříme, že se do tělocvičny opět vrátíme, ale 

vždy bude záležet na domluvě maminek. Tento 

podzim byl po zdravotní stránce náročný, jelikož venkovní teploty byly vhodné 

pro šíření respiračních onemocnění, viróz, což mělo vliv na účast v MC. 

Na podzim skončil cyklus přednášek Výchova dětí, přednášejícím byl rodinný 

poradce Mgr. Martin Vlasák. Pro většinu maminek byly přednášky přínosem, 

jelikož se řešily trable ve výchově dětí nebo chování dítěte. Též si maminka 

mohla sama pro sebe zhodnotit svůj přístup k výchově, případně vidět i jiné 

cesty či řešení. Dne 21.11.2023 se některé maminky navštěvující MC 

zúčastnily kurzu První pomoc dětem, který byl velmi pozitivně hodnocen. 
Vítáme nově příchozí a ty maminky, které se ještě nerozhodly, se mohou přijít 

podívat a rozhodnout se, zda se přidají. Scházíme se každé úterý od 9:00 do 

10:30 hod. v herničce, první patro Komunitního centra Záměl, č.p. 51. 
Tímto děkujeme starostovi obce Záměl Josefu Novotnému za poskytnuté 

prostory pro mateřské centrum na statku č.p. 51, Janě Fajfrové, Petře 

Formánkové a kolektivu ze sdružení SPLAV za zprostředkování přednášek. 
 

Kontakt: Facebook: Paleček Záměl 

e-mail: palecekzamel@seznam.cz 

www.obeczamel.cz (Kultura, spolky a volny čas – Paleček) GSM: 732 151 499 

sepsala Milena Jindrásková 

 

 

Včelařská 

organizace 

Záměl-Potštejn 
 

     Základní organizace Českého svazu včelařů Záměl - Potštejn 

     I letos jsme se my včelaři přes celé léto a podzim o své včelky pečlivě 

starali. Podařilo se nám stav včelstev v naší organizaci navýšit z počtu 283 

vyzimovaných na jaře na 331 včelstev, které jsme úspěšně zazimovali. Opět z 

toho máme radost a těšíme se na jaro. Včelaři se po celý rok na něco těší a 

radují se. 
     Jako v předcházejících letech, tak i letos splnil ukázkový úl na hradě svůj 

účel. Ukazoval život včelstva a návštěvníky byl hodně obdivovaný. Na jaře jej 

umístil pan Vondřejc na nádvoří hradu a na podzim opět včely odnesl, nakrmil, 

zaléčil a zazimoval. Za tuto starostlivost panu Vondřejcovi děkujeme. 
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